
1 

 

BRMG.0012.72.2017/KSiB 
 

PROTOKÓŁ NR 55–10/2017 
 
Z posiedzenia Komisji Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, które odbyło się  
w dniu 26 czerwca 2017 roku, a rozpoczęło się o godz. 16:00, w Sali nr 003 w 
Nowym Ratuszu przy ul. Wały Jagiellońskie 1 w Gdańsku. 
 
Na stan 7 (siedmiu) członków Komisji Strategii i Budżetu, w posiedzeniu 
uczestniczyło 7 (siedem) osób, czyli było quorum do podejmowania prawomocnych 
decyzji. 
 

Obecni: według załączonych list obecności, które stanowią załączniki nr 1 (lista 
członków Komisji) i nr 2 (lista gości) do protokołu. 
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu, prowadzący 
obrady, otworzył 55 posiedzenie Komisji, stwierdził quorum, a następnie powitał 
zebranych i poinformował, że porządek obrad został w terminie regulaminowym 
drogą elektroniczną wysłany do radnych - porządek stanowi załącznik nr 3 do 
protokołu. 

 
 

1. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę nr 
XXXV/955/17 z dnia 23 lutego 2017 r. w sprawie utworzenia i nadania statutu 
Gdańskiego Centrum Informatycznego – druk nr 1163.  
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

2. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w sprawie 
ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji z budżetu Gminy Miasta Gdańska dla 
przedszkoli, innych form wychowania przedszkolnego, szkół oraz placówek 
publicznych i niepublicznych prowadzonych przez osoby prawne inne niż jednostka 
samorządu terytorialnego lub osoby fizyczne na terenie Gdańska oraz trybu i 
zakresu kontroli prawidłowości ich wykorzystania – druk nr 1177. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

3. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia woli 
objęcia udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym jednoosobowej spółki 
Gminy Miasta Gdańska działającej pod firmą Gdańska Infrastruktura Wodociągowo – 
Kanalizacyjna Sp. z o.o. z siedzibą w Gdańsku – druk nr 1180. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

4. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia woli 
objęcia przez Gminę Miasta Gdańska udziałów w podwyższonym kapitale 
zakładowym spółki Gdańskie Wody Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z 
siedzibą w Gdańsku – druk nr 1181. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

5. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia woli 
objęcia udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym jednoosobowej spółki 
Gminy Miasta Gdańska działającej pod firmą Gdańska Agencja Rozwoju 
Gospodarczego Spółka z o. o. z siedzibą w Gdańsku – druk nr 1182. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

6. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w sprawie 
przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – druk nr 1195. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
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7. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w sprawie 
uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2017 rok – druk nr 1196.  
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

8. Stan realizacji Budżetu Obywatelskiego 2017 roku. 
Przedstawiają: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska: Pan Maciej Kukla – Kierownik 
Referatu Komunikacji Społecznej w Wydziale Promocji i Komunikacji Społecznej, Pan Wiesław 
Galikowski – Z-ca Dyrektora ds. Planowania i Budżetu w Dyrekcji Rozbudowy Miasta Gdańska, 
Gdański Zarząd Dróg i Zieleni, Gdański Zarząd Nieruchomości Komunalnych, Wydział Rozwoju 
Społecznego, Biuro Prezydenta ds. Kultury, Gdański Ośrodek Sportu 
 

9. Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja. 
 
Następnie Przewodniczący poinformował, że do druku nr 1195 czyli zmian w 
Wieloletniej Prognozie Finansowej wpłynęła Autopoprawka, a po sporządzeniu 
porządku posiedzenia do Komisji zostały jeszcze skierowane do zaopiniowania 
projekty uchwał: 
 

• Zmieniająca uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie 
pomocy finansowej jednostce samorządu terytorialnego celem 
prowadzenia wspólnej polityki kulturalnej Miasta – druk nr 1192 + 
Autopoprawka.    

            
Głosowanie za wprowadzeniem do porządku obrad:  
6 za - jednogłośnie 
Projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad jako pkt 1A.  
 

• w sprawie udzielenia pomocy finansowej Samorządowi Województwa 
Pomorskiego na wykonanie zabezpieczenia konstrukcji zabytkowego 
spichrza „Błękitny Baranek” w Gdańsku – druk nr 1194.    
                           

Głosowanie za wprowadzeniem do porządku obrad:  
6 za - jednogłośnie 
Projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad jako pkt 1B.  
  

• zmieniająca uchwałę Rady Miasta Gdańska w sprawie Szczegółowego 
Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 
Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Miasta Gdańska na rok 2017 – 
druk nr 1193.    
                           

Głosowanie za wprowadzeniem do porządku obrad:  
6 za - jednogłośnie 
Projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad jako pkt 1C.  
 
 
Następnie Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie całego porządku 
posiedzenia z przyjętymi zmianami: 
 
Głosowanie:  
6 za – jednogłośnie 
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PUNKT – 1 
 
Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę nr 
XXXV/955/17 z dnia 23 lutego 2017 r. w sprawie utworzenia i nadania statutu 
Gdańskiego Centrum Informatycznego – druk nr 1163. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
29 czerwca 2017 r. – sprawa BRMG-S.0006.207.2017). 
 

Pani Barbara Szymańska – Dyrektor Biura Informatyki przedstawiła projekt 
uchwały. 
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji podziękował za przedstawienie 
projektu uchwały, a następnie otworzył dyskusję.  
 

Radna Beata Wierzba – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Zmiany, o których pani mówiła weszły od kwietnia tego roku czy wchodzą od 
kwietnia przyszłego roku? Te zmiany dotyczące obsługi komorniczej itd.  
 

Pani Barbara Szymańska – Dyrektor Biura Informatyki 
Ta zmiana została podpisana 23 marca br., a 6 maja 2017 roku weszła w życie, 
dotycząca obsługi komorniczej.  
 

Radna Beata Wierzba – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Rozumiem, że to się nie zbiegnie z tym, że w kwietniu mamy Gdańskie Centrum 
Informatyczne i dodatkowo jakieś zadania wejdą.  
 

Pani Barbara Szymańska – Dyrektor Biura Informatyki 
Właśnie dlatego, że gdybyśmy przejęli obsługę informatyczną Centrum Świadczeń w 
sierpniu i ten proces również jako dodatkowy proces w Gdańskim Centrum 
Świadczeń, to powodowałoby skumulowanie ilości zadań i stąd była propozycja 
przesunięcia w czasie na łagodniejszy termin z punktu widzenia obsługi klienta.   
 

Następnie, z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, przewodniczący poddał pod 
głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 
zawartego w druku nr 1163. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Panią Barbarę Szymańską – Dyrektor Biura 
Informatyki, w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 6 głosami za, 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 1163.(Opinia nr 
55-10/271-49/2017).  
 

PUNKT – 1A 
 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie wyrażenia zgody na udzielenie pomocy finansowej jednostce 
samorządu terytorialnego celem prowadzenia wspólnej polityki kulturalnej 
Miasta – druk nr 1192 + Autopoprawka.  
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(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska 
z 29 czerwca 2017 r. – sprawa BRMG-S.0006.236.2017). 
 
Pani Barbara Frydrych – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Kultury przedstawiła 
projekt uchwały wraz z Autopoprawką. 
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji podziękował za przedstawienie 
projektu uchwały, a następnie otworzył dyskusję.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Jaka tam jest kwota dofinansowania?  
 
Pani Barbara Frydrych – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Kultury 
To była uchwała, gdzie były rozbite te kwoty 250 tysięcy złotych, w tym promocja 
obrazu, przy czym zrezygnowano z działania promocyjnego w Brukseli na rzecz 
działań w Gdańsku.  
 
Następnie, z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, przewodniczący poddał pod 
głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 
zawartego w druku nr 1192 wraz z Autopoprawką. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Panią Barbarę Frydrych – Dyrektor Biura Prezydenta 
ds. Kultury, w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie -5 głosami za, 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 1192 + 
Autopoprawka.(Opinia nr 55-10/272-50/2017).  
 

PUNKT – 1B 
 
Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej Samorządowi Województwa Pomorskiego na wykonanie 
zabezpieczenia konstrukcji zabytkowego spichrza „Błękitny Baranek” w 
Gdańsku – druk nr 1194. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska 
z 29 czerwca 2017 r. – sprawa BRMG-S.0006.238.2017). 
 
Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
przedstawił projekt uchwały. 
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji podziękował za przedstawienie 
projektu uchwały, a następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji, poddał pod 
głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 
zawartego w druku nr 1194. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Pana Marcina Dawidowskiego – Dyrektora Wydziału 
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Programów Rozwojowych, w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 
5 głosami za, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 
1194. (Opinia nr 55-10/273-51/2017).  
 

PUNKT – 1C 
 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę 
Rady Miasta Gdańska w sprawie Szczegółowego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii 
dla Gminy Miasta Gdańska – druk nr 1193.  
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska 
z 29 czerwca 2017 r. – sprawa BRMG-S.0006.237.2017). 
 
Pani Izabela Chorzelska – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
przedstawiła projekt uchwały. 
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji podziękował za przedstawienie 
projektu uchwały, a następnie otworzył dyskusję.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Myśmy kilka miesięcy temu na sesji zwiększali już i to jest kolejne zwiększenie? 
 
Pani Izabela Chorzelska – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
Tak. To było pół miliona, a teraz jest 800 tysięcy.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Te wpływy z kapslowego nieustannie rosną. Nie wiem czy się z tego cieszyć czy nie.  
 
Pani Izabela Chorzelska – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
Myślę, że jedna strona to jest oczywiście rozważanie, czy naród więcej pije, 
gdańszczanie i turyści, a z drugiej znów strony to jest też kwestia i sprawdzalności, 
weryfikacji złożonych deklaracji przez Gminną Komisję, ponieważ co miesiąc 
Gminna Komisja kilka różnych placówek kontroluje. W ostatnim miesiącu na 
przykład „złapała” dwie na nie do końca jasnych deklaracjach. Poszło to do 
wyjaśnień, co też jest jasnym komunikatem, że nie można folgować i nie płacić. A 
druga kwestia to jest taka, że niektórzy tutaj, już z panią Skarbnik rozmawiałyśmy 
o tym i z Wydziałem Finansowym, ustawa jest dość radykalna jeśli chodzi o 
spóźnialskich. Nie przewiduje jakiejś kary w postaci odsetek za spóźnienie się z 
opłatą i wówczas formalnie koncesja wygasa, a czasami opłaty są wnoszone i 
miasto ma z tym problem z rozliczeniem. 
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
A czy my mamy taką informację jak wygląda struktura wpływów, bo inaczej się 
pobiera od lokali gastronomicznych, a inaczej od punktów detalicznych. Czy takie 
dane mamy? Czy więcej piją turyści, co będzie zawsze lepsze, niż gdańszczanie. 
 
Pani Izabela Chorzelska – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
Jeśli takie dane to być może wynikałyby z przyjmowanych kategorii zgłoszeń przez 
Wydział Gospodarki Komunalnej. My w Wydziale Rozwoju Społecznego tej 
informacji już w takim detalu nie mamy.  
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Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
Czy kapslowe wynika również z udzielenia dodatkowych koncesji w ostatnim czasie?  
 
Pani Izabela Chorzelska – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
Nie był zwiększany limit koncesji, bo to może być zwiększane tylko uchwałą Rady 
Miasta Gdańska. Nie był ten limit zwiększany. Jeśli to są koncesje odnawiamy, bo 
one wygasają i w ramach wolnych tego limitu, który przyznany jest od wielu lat w 
tej samej wysokości oczywiście zmieniają się podmioty, które tę koncesję 
uzyskują.     
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji  
A ten limit jest wyczerpany w tej chwili? 
 
Pani Izabela Chorzelska – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
Na granicy wyczerpalności.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
On jest co roku podwyższany?  
 
Pani Izabela Chorzelska – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
Nie. Jest stały.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Jest stała ilość nowych? Czy stała ilość?  
 
Pani Izabela Chorzelska – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
Uchwałą Rady Miasta Gdańska została przyjęta stała liczba koncesji. Ostatnia 
zmiana, która w tym zakresie była to było powiązanie wszystkich kategorii 
koncesji, czyli tych sklepowych i tych gastronomicznych do jednej puli, bez 
wydzielania, że w jakiejś sferze jest ileś, a w innej sferze jest ileś. Natomiast jeśli 
chodzi o liczbę tych koncesji to ona dokładnie pozostaje na tym samym poziomie. 
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Jaki jest limit?   
 
Pani Izabela Chorzelska – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
1300.   
 
Następnie, z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, przewodniczący poddał pod 
głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 
zawartego w druku nr 1193. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Panią Izabelę Chorzelską – Zastępcę Dyrektora 
Wydziału Rozwoju Społecznego, w wyniku przeprowadzonego głosowania, 
jednogłośnie - 6 głosami za, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w 
druku nr 1193. (Opinia nr 55-10/274-52/2017).  
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PUNKT – 2 
 
Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji z budżetu Gminy 
Miasta Gdańska dla przedszkoli, innych form wychowania przedszkolnego, 
szkół oraz placówek publicznych i niepublicznych prowadzonych przez osoby 
prawne inne niż jednostka samorządu terytorialnego lub osoby fizyczne na 
terenie Gdańska oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich 
wykorzystania – druk nr 1177. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska 
z 29 czerwca 2017 r. – sprawa BRMG-S.0006.221.2017). 
 
Pan Grzegorz Kryger – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
przedstawił projekt uchwały. 
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji podziękował za przedstawienie 
projektu uchwały, a następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji, poddał pod 
głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 
zawartego w druku nr 1177. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Pana Grzegorza Krygera – Zastępcę Dyrektora 
Wydziału Rozwoju Społecznego, w wyniku przeprowadzonego głosowania, 
jednogłośnie - 6 głosami za, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w 
druku nr 1177. (Opinia nr 55-10/275-53/2017).  
 

PUNKT – 3 
 
Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia 
woli objęcia udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym jednoosobowej 
spółki Gminy Miasta Gdańska działającej pod firmą Gdańska Infrastruktura 
Wodociągowo – Kanalizacyjna Sp. z o.o. z siedzibą w Gdańsku – druk nr 1180. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska 
z 29 czerwca 2017 r. – sprawa BRMG-S.0006.224.2017). 
 
Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej przedstawiła 
projekt uchwały. 
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji podziękował za przedstawienie 
projektu uchwały, a następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji, poddał pod 
głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 
zawartego w druku nr 1180. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Panią Iwonę Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki 
Gospodarczej, w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 5 głosami 
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za, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 1180. (Opinia 
nr 55-10/276-54/2017).  
 

PUNKT – 4 
 
Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia woli 
objęcia przez Gminę Miasta Gdańska udziałów w podwyższonym kapitale 
zakładowym spółki Gdańskie Wody Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z 
siedzibą w Gdańsku – druk nr 1181. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska 
z 29 czerwca 2017 r. – sprawa BRMG-S.0006.225.2017). 
 

Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej przedstawiła 
projekt uchwały. 
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji podziękował za przedstawienie 
projektu uchwały, a następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji, poddał pod 
głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 
zawartego w druku nr 1181. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Panią Iwonę Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki 
Gospodarczej, w wyniku przeprowadzonego głosowania, 5 głosami za, przy 0 
głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się, pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały, zawarty w druku nr 1181. (Opinia nr 55-10/277-55/2017).  
 

PUNKT – 5 
 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia woli 
objęcia udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym jednoosobowej spółki 
Gminy Miasta Gdańska działającej pod firmą Gdańska Agencja Rozwoju 
Gospodarczego Spółka z o.o. z siedzibą w Gdańsku – druk nr 1182.  
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
29 czerwca 2017 r. – sprawa BRMG-S.0006.226.2017). 
 

Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej przedstawiła 
projekt uchwały. 
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji podziękował za przedstawienie 
projektu uchwały i otworzył dyskusję. 
 

Pan Alan Aleksandrowicz - Prezes Zarządu Gdańskiej Agencji Rozwoju 
Gospodarczego Spółka z o. o  
W lutym prezentowaliśmy materiał o lokalizacjach, gdzie chcielibyśmy lokować 
inwestycje przemysłowe. Płonie to jest duża lokalizacja. To jest ponad trzydzieści 
parę hektarów, w tym ta działka, którą tutaj prezentujemy. Pozostałe obszary są 
objęte teraz procedurą w Radzie Ministrów rozszerzenia Pomorskiej Specjalnej 
Strefy Ekonomicznej, zresztą Rada przegłosowała pozytywnie tą opinię w zeszłym 
roku i w zeszłym roku skierowano wniosek o rozszerzenie Specjalnej Strefy 
Ekonomicznej. Ta działka jako jedyna nie jest w tej Strefie Ekonomicznej. 
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Generalnie są to tereny w otulinie Oczyszczalni Wschód, niezbyt atrakcyjne. 
Potrzebny jest przede wszystkim remont ulicy Benzynowej. Chcielibyśmy ten 
remont zrobić od bram Lotos albo przynajmniej od bram wjazdowych do 
Oczyszczalni Wschód do tych terenów. Jeździ tam autobus, tam jest przystanek 
autobusowy, a stan drogi jest po prostu bardzo kiepski.      
 

Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
Chciałam podpytać czy to jest działka, na której znajdują się kontenery, gdzie 
zamieszkują tam osoby bezdomne? To jest ta działka? O tych terenach mówimy? 
 

Pan Alan Aleksandrowicz - Prezes Zarządu Gdańskiej Agencji Rozwoju 
Gospodarczego Spółka z o. o  
Tam są głównie pola, ale też są tereny ciężkie, dlatego zależy nam, żeby kogoś 
tutaj ulokować, gdzie różne firmy zrobiły sobie miejsce do zrzucania gruzu i 
widzimy, że te góry gruzu tam narastają i jeżeli nie wprowadzi się tam kogoś kto 
temu da odpust, albo przynajmniej postawi granicę to te nielegalne gruzowiska 
będą rosły, a potem skala kosztów usunięcia tych całych mas ziemi i gruzów to jest 
bardzo duża.   
 

Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Akurat co komisję mamy możliwość właśnie zwiększania majątku spółki. Spółka ma 
też bardzo dobre wyniki, ale zawsze są pytania panie prezesie o to, że jak finanse 
miasta są w dobrej kondycji to spółka też jest w dobrej kondycji. Rozumiem, że 
spółka teraz nie ma żadnych kredytów. 
 

Pan Alan Aleksandrowicz - Prezes Zarządu Gdańskiej Agencji Rozwoju 
Gospodarczego Spółka z o. o  
Mamy kredyt zaciągnięty jeszcze kiedy był instrument Jessica na budowę biurowca.   
 

Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Ale spółka nie ma kredytów komercyjnych?  
 

Pan Alan Aleksandrowicz - Prezes Zarządu Gdańskiej Agencji Rozwoju 
Gospodarczego Spółka z o. o  
Nie. Wtedy skorzystaliśmy z unijnej pożyczki.   
 

Następnie, z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, przewodniczący poddał pod 
głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 
zawartego w druku nr 1182. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Panią Iwonę Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki 
Gospodarczej, w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 6 głosami 
za, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 1182. (Opinia 
nr 55-10/278-56/2017).  

PUNKT – 6 
 
Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – 
druk nr 1195 + Autopoprawka.  
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(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
29 czerwca 2017 r. – sprawa BRMG-S.0006.239.2017). 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska przedstawiła projekt uchwały 
wraz z Autopoprawką. 
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji podziękował za przedstawienie 
projektu uchwały i otworzył dyskusję i powiedział: mam dwa pytania. Pierwsze 
odnośnie InnoBaltici, bo tam główne nakłady są w 2019 roku. Rozumiem, że dopiero 
po 2019 roku to pewnie będą główne efekty tych wszystkich prac dotyczących tego 
biletu integracyjnego.  
 
Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
To będzie w 2019 roku. 
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji  
Widzę, że w 2017 roku jest 470  tys. zł, w 2018 roku … 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska  
Ten system ma być opracowany w roku 2019. 
 
Pani Aleksandra Dulkiewicz - Zastępca Prezydenta ds. polityki gospodarczej 
W 2019 ma już wejść w życie.   
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji  
Czy po tych dużych dotacjach dotyczących infrastruktury towarzyszącej dla PKM-ki 
to czy my mamy w planach jeszcze jakieś kolejne projekty? Czy to jest zamknięty 
temat związany z PKM-ką z przystankami po naszej stronie?  
 
Pani Aleksandra Dulkiewicz - Zastępca Prezydenta ds. polityki gospodarczej 
Chodzi o węzły integracyjne? Czy ma pan coś konkretnego na myśli?  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji  
Nie. Czy mamy coś w planach jeżeli chodzi o te, które są na terenie naszej gminy 
przystanki? Czy będziemy coś rozbudowywać? Czy są wolne rezerwy?  
 
Pani Izabela Kuś – Zastępca Dyrektora Wydziału Programów Rozwojowych 
Na tą chwilę nie. Te, które w tej chwili wprowadzamy opracowane były w pakiecie 
Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych, więc na tą chwilę nie. 
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji  
Dopytam jeszcze o promocję przez sport? Czy w związku z tym, że my to 
wprowadzamy do WPF-u czy zwiększamy też środki w porównaniu do tego co mamy 
w budżecie tegorocznym?    
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska  
Między innymi dlatego zmniejszamy środki na dokapitalizowanie spółki BIEG, 
natomiast one są mniej więcej na tym samym poziomie co dotychczas, konkretnie 
w roku 2017 i też w roku 2016, natomiast dla pewności klubów, z którymi będziemy 
zawierać te umowy chcemy, żeby one miały charakter wieloletni.  
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Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Korzystając z obecności pani wiceprezydent chciałbym rozwinąć temat tego biletu i 
przekazywania środków do InnoBaltici, bo rozumiem, że to jest taka mała nasza 
firma miejska bliżej nie znana nawet nam, ale ma teraz zajmować się biletem, 
dlatego pytanie jak ona będzie to realizowała, czy oba będzie to realizowała sama 
czy będzie ogłaszała jakiś konkurs, jakieś zewnętrzne firmy, czy w oparciu o swój 
zespół. Pytanie też o rozwinięcie tego zakresu działań inwestycyjnych tych co były i 
te co są, rozumiem, refinansowane ze środków unijnych, m. in. w Osowej, a na to 
co jeszcze powstanie i w kontekście drogi takiej, która pani dyrektor Kuś pewnie 
zna sprawę bardziej niż pani wiceprezydent, a chodzi o drogę Letniskową w 
Osowej, gdzie sprawa tam 4 lata się ciągnie od czasu wybudowania i tam jest 
bardzo duży problem z tą droga. Jeszcze chciałbym te parkingi też rozwinąć. Na 
których węzłach i czy te 387 miejsc to jest ile łącznie powstanie czy to odnosiło się 
do jakiegoś konkretnego projektu?  
 
Pani Aleksandra Dulkiewicz - Zastępca Prezydenta ds. polityki gospodarczej 
Po kolei, zaczniemy od InnoBaltici. Proszę panią dyrektor Bierut o wyjaśnienie. W 
dużym skrócie wykorzystujemy spółkę, która już funkcjonuje. Udziałowcem poza 
miastem jest Marszałek, Gdynia i trzy uczelnie.  
 
Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
Skład udziałowców na razie będzie taki sam. Ewentualnie w miejsce uczelni 
wejdzie GOM – obszar metropolitalny i oczywiście spółka będzie dokapitalizowana i 
to są właśnie te trzy kwoty dokapitalizowania, które zostały pokazane, przy czym 
największym udziałowcem w spółce ma być Urząd Marszałkowski, któremu zależy 
na tym, aby bilet metropolitalny nie tylko jako sprzedaż, ale także jako statystyka 
był odpowiednio rozliczany, dlatego, że odpowiednio do stopnia zaangażowania 
tych poszczególnych miast, dlatego że Marszałek oczywiście dopłaca do biletów, 
stąd chce mieć ewidencję bardzo szczegółową, skrupulatną, bo to będzie wtedy 
odpowiednio dzielone, a statystyka będzie służyła wszystkim samorządom.   
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Pytam o to, bo największym problemem integracji tych biletów są kwestie ulg 
ustawowych, gminnych itd. Czy ten bilet będzie też integrował SKM-kę  z PKM-ką?  
 
Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
Na razie nie.  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Tylko PKM-ka z gminnymi. 
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Tylko gminne, i międzygminne też.  
 
Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
On stopniowo może być rozszerzany i niewykluczone, że z czasem do tego dojdzie, 
z tym, że na razie nie.  
 
Pani Aleksandra Dulkiewicz - Zastępca Prezydenta ds. polityki gospodarczej 
Letniskowa generalnie my tam cudów nie będziemy robić. Płyty położymy.  
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Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Ale położymy pani prezydent?  
 

Pan Andrzej Bojanowski – Prezes Areny Gdańsk Sp. z o. o. 
Może powiem. Pan radny dokładnie wie o czym mówimy. Ja też wiem. 
Zbudowaliśmy tam łącznik między przejazdem, nieformatowy, poniżej kolei 
metropolitalnej, wywłaszczyliśmy kawałek działki, zbudowaliśmy połączenie z ul. 
Barniewicką. Natomiast sama ulica Letniskowa ma skomplikowaną sytuację jeżeli 
chodzi o własność. Tam jest procedowany dzisiaj proces zamiany gruntów, oddania 
tej części. Oczywiście PKP Nieruchomości złożyła równocześnie mnóstwo ofert i 
dworzec i mieszkańcy na mieszkaniach niewyremontowanych i ta działka. I to do 
czasu kiedy nie uregulujemy stanu tego nie zrobimy. A nawet jak uregulujemy stan 
to i tak nie będzie nic innego jak płyty. I to mieszkańcy dokładnie o tym wiedzą, bo 
to z nimi było od początku ustalane.   
 

Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Czy te rozmowy posuwają się trochę bardziej do przodu, bo ja wiem, że już w 
marcu jakby miasto Gdańsk ze swojej strony zamknęło sprawy, bo była kwestia 
wymiany kilku zarządów w PKP i wiem, że to między innymi bardzo blokuje tą 
sprawę, ale czy to już jest na dobrej drodze?  
 

Pani Aleksandra Dulkiewicz - Zastępca Prezydenta ds. polityki gospodarczej 
Prowadzi to Wydział Skarbu, który bezpośrednio mi nie podlega, natomiast 
sprawdzę to dla pana i na sesji szczegółowo powiem. Teraz kwestia parkingów.  
 

Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Mi chodzi o to czy to są całkowicie nowe czy to jest część, która jest 
refinansowana? To ja to uzupełnię.  
 

Pan Andrzej Bojanowski – Prezes Areny Gdańsk Sp. z o. o. 
Tak się składa, że pani Iza zajmuje się finansami, a pani Prezydent niekoniecznie 
musiała być przy procesie, a węzeł Rębiechowo sam uwaliłem swego czasu tylko 
dlatego, że gmina Żukowo nie chciała partycypować. Teraz jest porozumienie i to 
jest budowa nowych miejsc, bo my tam tylko utwardziliśmy zgrubnie miejsca, 
natomiast teraz będziemy go budować w pełnym wymiarze.  
 

Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Myśmy wybudowali chyba 40 miejsc.   
 

Pan Andrzej Bojanowski – Prezes Areny Gdańsk Sp. z o. o. 
To było nawet utwardzenie 40 miejsc.  
 

Pani Aleksandra Dulkiewicz - Zastępca Prezydenta ds. polityki gospodarczej 
Ale to tak jest, że w różnych procesach jesteśmy, że najpierw ktoś nie chce w nich 
uczestniczyć, a później dochodzimy do takiego momentu, że życie i czas pokazuje i 
napór mieszkańców, którzy chcą korzystać z PKM-ki, że jednak to trzeba zrobić i 
myślę, że to też przyparło władze Żukowa.  
 

Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Jeszcze mam ostatnie już pytanie. Rozumiem, że ta promocja klubów sportowych 
to jest to co kluby sportowe nam sygnalizowały. Niestety bardzo dużo klubów 
utraciło dotacje z różnych spółek Skarbu Państwa, które to partycypowały w 
niewielkim nieraz stopniu, ale to były ważne środki dla tych klubów. Chciałem tylko 
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dopytać czy katalog tych dyscyplin sportowych to jest otwarty? Czy to jest tak, 
przykładowo, że to jest katalog tylko tych, które mogą korzystać, czy to jest 
zamknięty? Czy my przyjmujemy w tej autopoprawce zamknięty katalog tych 
dyscyplin, które będziemy wspierać umowami promocyjnymi? Czy to jest przykład?    
 

Pan Andrzej Bojanowski – Prezes Areny Gdańsk Sp. z o. o. 
Powiem o co chodzi, bo tak naprawdę od dłuższego czasu nosiliśmy się z tą myślą, 
jeszcze jak pracowałem w samym Urzędzie, a teraz zostało wymuszone bardziej 
przez zjawiska sportowe. Niekoniecznie wiązałbym to z ubytkiem dotacji od 
podmiotów, ponieważ tak jak powiedziała pani Skarbnik to jest skala naszej 
partycypacji w finansowaniu sportu kwalifikowanego poprzez promocję miasta 
Gdańska. Tyle z reguły w budżecie się pojawia na koniec dnia, kiedy państwo 
rozliczacie budżet danego roku. Było zawsze mniej na starcie i potem to się 
aktualizowało. W związku z tym, że kluby … zresztą to było widać bardzo wyraźnie 
przez pewne ruchy czy to hokeja czy piłki nożnej, gdzie rosną koszty utrzymania 
obiektu, gdzie pojawiają się różne sytuacji, gdzie kluby chcą zbudować pewną 
strategię nie tylko sześcio czy dwunastomiesięczną tylko chciałyby wiedzieć, mają 
otwarty katalog i temu służy to zadanie. Natomiast to jest katalog niezamknięty, 
ponieważ w ramach niego będą robione konkursy. W ramach konkursów 
zamawiający pokazuje ile zamierza przeznaczyć, natomiast kluby sportowe 
zawodowe widzą wyraźnie, że jest kwota 13,9 mln zł rocznie przewidziana przez 
miasto w dłuższej perspektywie na finansowanie klubów. Oczywiście to już dalej 
będzie wynikało ze sposobu zarządzania przez Biuro Sportu i Gdański Ośrodek 
Sportu, który będzie ogłaszał przetargi. Nie ukrywam, że dlaczego jestem tutaj. 
Nie tylko dlatego, że lubię sport, a lubię, ale jestem dlatego, że między innymi 
bardzo ważne jest z punktu widzenia współpraca dłuższa na stadionie, budowanie  
pozycji klubu promującego ten stadion, żeby grał w pucharach, bo to jest dosyć 
istotne z punktu widzenia też życia stadionu i my przymusiliśmy go trochę do 
długoterminowej umowy, którą chcemy z nim podpisać, trzyletniej i on też 
powiedział, że ok, w takim razie on musi widzieć, że miasto ma pieniądze 
przynajmniej zbliżone do tego co dostawał dotychczas i co miasto przeznaczało 
dotychczas na promocję i stąd m. in. był ten wniosek jak i wniosek z Biura Sportu i 
w konsekwencji autopoprawka, którą zgłosiła pani Skarbnik.     
 

Następnie, z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, przewodniczący poddał pod 
głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 
zawartego w druku nr 1195 + Autopoprawka. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Panią Teresę Blacharską – Skarbnik Miasta Gdańska, 
w wyniku przeprowadzonego głosowania, 6 głosami za, przy 1 głosie przeciwnym i 0 
głosach wstrzymujących się, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w 
druku nr 1195 + Autopoprawka. (Opinia nr 55-10/279-57/2017). 
 

PUNKT – 7 
 
Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2017 rok – druk nr 1196. 
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(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
29 czerwca 2017 r. – sprawa BRMG-S.0006.240.2017). 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska przedstawiła projekt 
uchwały. 
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji podziękował za przedstawienie 
projektu uchwały, a następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji, poddał pod 
głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 
zawartego w druku nr 1196. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Panią Teresę Blacharską – Skarbnik Miasta Gdańska, 
w wyniku przeprowadzonego głosowania, 5 głosami za, przy 1 głosie przeciwnym i 0 
głosach wstrzymujących się, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w 
druku nr 1196. (Opinia nr 55-10/280-58/2017). 
 

PUNKT – 8 
 

Stan realizacji Budżetu Obywatelskiego 2017 roku.  
 

Pan Maciej Kukla – Kierownik Referatu Komunikacji Społecznej w Wydziale 
Promocji i Komunikacji Społecznej 
Czwarta edycja gdańskiego budżetu obywatelskiego. Rekordowa liczba 91 
projektów, które w wyniku głosowania mieszkańców trafiło do realizacji. Zgodnie z 
zapisami tej poprzedniej edycji budżetu obywatelskiego powinny być one 
zrealizowane w roku 2017. Status tych projektów jest bardzo różny począwszy od 
tego, że jest gotowa dokumentacja projektowa, czy też dokumentacja projektowa 
jest w trakcie opracowywania. W części projektów zadania są realizowane. W 
niektórych trwają postępowania przetargowe. Część zadań zostało zrealizowanych. 
Zrealizowanych jest 10 zadań, przy czym 4 z zakresu aktywności fizycznej 
dokładnie aktywne spacery z wózkami są realizowane już. Część projektów jest w 
trakcie realizacji, tak jak mówiłem, te z zakresu kultury fizycznej. Na chwilę 
obecną możemy zakładać, że ok 15% projektów bądź zostało zrealizowanych, bądź 
jest w trakcie realizacji mówiąc o tych, które są projektami miękkimi. W części z 
tych zrealizowanych projektów jeszcze nie są one udostępnione mieszkańcom, 
ponieważ trwają odbiory techniczne. Teraz, kiedy kończy nam się dopiero drugi 
kwartał tego roku jeszcze oczywiście jest trudno powiedzieć czy będą jakiekolwiek 
zagrożenia związane z możliwością zrealizowania którychś z projektów biorąc pod 
uwagę to, że jeszcze nie wszędzie były chociażby przeprowadzone postępowania 
przetargowe, więc na chwilę obecną nie wiemy czy gdzieś nie trzeba będzie ich 
powtarzać. Natomiast bardziej szczegółową wiedzę na ten temat posiadają 
realizatorzy czyli jednostki czy też wydziały Urzędu Miejskiego w Gdańsku, które 
realizują poszczególne wnioski, najwięcej oczywiście trafiło do realizacji do 
Dyrekcji Rozbudowy Miasta Gdańska i Gdańskiego Zarządu Dróg i Zieleni.  
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji  
Docierają do nas sygnały, że mamy jeszcze nierozwiązany temat związany z 
budżetem 2016, i że tam są jeszcze jakieś zaległości.  
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Pan Wiesław Galikowski – Zastępca Dyrektora ds. Planowania i Budżetu w 
Dyrekcji Rozbudowy Miasta Gdańska 
Ja się odniosę na pewno, kiedy już pan kierownik odda już głos to się odniosę do 
tego, bo na pewno chciałbym też powiedzieć o tych projektach, które przeszły z 
2016 do realizacji w tym roku.  
 

Pan Maciej Kukla – Kierownik Referatu Komunikacji Społecznej w Wydziale 
Promocji i Komunikacji Społecznej 
Jeżeli chodzi o mnie to wszystko.  
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji  
Panie dyrektorze zaczynamy od DRMG. 
 

Pan Wiesław Galikowski – Zastępca Dyrektora ds. Planowania i Budżetu w 
Dyrekcji Rozbudowy Miasta Gdańska 
Od razu idąc z zapytaniem pana przewodniczącego to do realizacji z ubiegłego roku 
przeszło do realizacji tegorocznej poprzez niewygasy lub odtworzenie, czyli te 
zadania, które albo miały podpisane umowy i ciągłość następowała, albo te, które z 
przyczyn obiektywnych musiały być odtworzone środki to 14 takich zadań przeszło 
do realizacji w tym roku. Z tych 14 zadań już na dzień dzisiejszy mamy w trakcie 
postępowania 3, w trakcie realizacji 9, a 2 zadania już zostały zrealizowane z tych 
z 2016 roku. To są 2 zadania czyli współfinansowanie zadnia związanego z 
realizacją boiska przy ul. Chałubińskiego i drugie zadanie to było Leśny Świat 
Dzieci. Te zadania już zostały zrealizowane. Budżetowo wartość tych projektów 
realizowanych z 2016 to było 2,5 mln. Już zaangażowanych mamy 2 mln 300 tys. zł, 
także zbliżamy się finansowo do zakończenia już, czyli jesteśmy w trakcie 
zaangażowania tych środków, jednak niemniej toczą się te postępowania i toczą się 
realizacje. W związku z tym 2016 r. dokańczamy jeszcze, jesteśmy w trakcie. Teraz 
2017. 
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji  
Te zadania, które są w trakcie postępowań rozumiem, że one raczej zostaną 
zrobione do końca roku raczej niż w najbliższych tygodniach?    
 

Pan Wiesław Galikowski – Zastępca Dyrektora ds. Planowania i Budżetu w 
Dyrekcji Rozbudowy Miasta Gdańska 
To różnie bywa. Przetargowo na przykład mamy jedno zadanie toalety na Stogach, 
gdzie żaden oferent się nie zgłosił. Będziemy ponawiać postępowanie. Miejmy 
nadzieję, że po zweryfikowaniu też zakresu, ewentualnie terminów będziemy 
analizować każdy taki przypadek indywidualnie, w związku z tym nie jestem w 
stanie globalnie powiedzieć czy to jest przyczyna jakaś szczególna, ale na pewno 
też takie sytuacje mogą się zdarzyć. Na pewno chcemy to analizować za każdym 
razem, żeby w tym roku na pewno zakończyć z sukcesem każdy projekt budżetu 
obywatelskiego, który też był z ubiegłego roku.  
Wracając do podstawy dzisiejszego tematu czyli budżet 2017 łączna ilość projektów 
przekazana do Dyrekcji Rozbudowy Miasta Gdańska to są 63 projekty. W obecnej 
chwili mamy w trakcie przygotowywania procedury, czyli jesteśmy na 36 
projektach, w trakcie zamówień publicznych 19, w realizacji 6 projektów, 
zakończonych mamy 2 projekty. Jeśli chodzi o zakończone projekty to budowa 
łącznika pomiędzy Kutnowską i Łęczycką. Drugi projekt stół do gry w piłkarzyki w 
SP nr 50. Te dwa projekty są już zakończone. Jak państwo pamiętają to gro tych 
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projektów, ciężar realizacji zazwyczaj jest przeniesiony na drugą połowę roku. W 
tym czasie przygotowujemy dokumentację projektową, postępowania do wyboru 
wykonawców, w związku z tym cały ciężar się przesuwa. W związku z tym nawet 
procentowe wykonanie przy dwóch projektach jest znikome, budżetowo to jest 5% 
wykonanie, ale już zaangażowanie środków, czyli do każdego projektu jakie mamy 
zaangażowanie czy pod przyszłe zawarcie umów to już mamy 40% wykonanie 
budżetu. W związku z tym nasze prace cały czas trwają. Jeśli chodzi o statystykę 
oczywiście nie ustrzegamy się sytuacji kiedy w trakcie postępowań zdarzają się 
sytuacje, kiedy zakres wybiega finansowy pod zakres, który został złożony wniosek. 
Mamy takie projekty jak chociażby ostatni projekt, który został też zawnioskowany 
na komitet sterujący Sportowa Morena, który wniosek musiał być o zwiększenie 
budżetu o 170 tysięcy przy wniosku 495 tysięcy. Musimy też mieć świadomość, że 
też rynek wykonawców często może dyktować warunki. Jesteśmy uzależnieni od 
tych ofert, weryfikacji też zakresów i na bieżąco też konsultujemy to z 
wnioskodawcami. Przykład drugi, który chciałbym też poruszyć to jest Dom Kultury 
Tybetańskiej. Tam też mamy o tyle jeden z problemów, że droga do tego domu 
jest przez teren prywatny Copernicusa i też tutaj będziemy wraz z Wydziałem 
Skarbu zrealizujemy zakres poza tym odcinkiem, który jest terenem prywatnym, a 
z Wydziałem Skarbu trwają rozmowy, żeby doprowadzić do przejęcia tego gruntu. 
W jaki sposób to już są szczegóły i tutaj Wydział Skarbu może powiedzieć, ale 
docelowo, żeby ten projekt też ostał zrealizowany. W związku z tym wszystkie 
projekty są indywidualnie rozpatrywane. Na dzień dzisiejszy statystycznie 
wyglądamy w ten sposób i jeśli są pytania to proszę.     
 
Radna Beata Wierzba – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Generalnie do chciałam do budżetu 2016 wrócić, a mianowicie budowa placu zabaw 
i siłowni przy ul. Czerwony Dwór na Przymorzu. Rozumiem, że było przesunięcie i 
otwarcie placu było zimą, ale tak wygląda dzisiaj zniszczony bunkier, który był 
remontowany rok temu. Farba całkowicie zeszła. Nie wspomnę o tym, że place 
zabawowe są już uszkodzone. Furtka nie ma klamki. Mam wrażenie, że tego nikt 
nie pilnuje, ale też pokazuje to, że wątpliwe wykonanie było, bo jeśli przez kilka 
miesięcy mamy całkowicie zdartą farbę i wygląda jakby było z czasów wojny, 
myślę, że bunkry przed tym remontem wyglądały lepiej niż teraz po tym remoncie. 
Moje pytanie czy to można jakoś zareklamować. Podejrzewam, że reklamacja na 
pewno jest, ale czy mógłby ktoś na to zwrócić uwagę? Też moja taka ogólna uwaga 
dotycząca tych przedsięwzięć z budżetu obywatelskiego typu właśnie place zabaw, 
siłownie. Pięknie są one kładzione, super, wszyscy korzystają, tylko to co się dzieje 
dzisiaj dookoła to mam wrażenie, że nikt tego nie pilnuje. Trawa metrowa, a w 
środku piękny plac zabaw, który też już zarasta, ponieważ jest nowo otwarty, a 
trawa nie została wykoszona. Dysponuję zdjęciami, mogę państwu pokazać. 
Wygląda jakby ktoś coś otworzył i zapomniał, że tam coś otworzył.    
 
Pan Wiesław Galikowski – Zastępca Dyrektora ds. Planowania i Budżetu w 
Dyrekcji Rozbudowy Miasta Gdańska 
Odpowiadając od końca pani radnej, tutaj jest też kwestia zarządcy terenu, który 
odpowiada za to, ale w kwestii samego placu zabaw… 
 
Radna Beata Wierzba – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Gdański Zarząd Nieruchomości Komunalnych.   
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Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska  
Nie zawsze. Część jest przez organizacje.  
 
Radna Beata Wierzba – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Ale ten, o którym państwu mówię to jest na pewno Gdański Zarząd Nieruchomości 
Komunalnych o czym wiem.  
 
Pan Wiesław Galikowski – Zastępca Dyrektora ds. Planowania i Budżetu w 
Dyrekcji Rozbudowy Miasta Gdańska 
W kwestii merytorycznej dotyczącej samego placu. Pani radnej na pewno powiem, 
że na pewno trzeba reklamować i będziemy to robić, ale też chciałbym zwrócić na 
jedną rzecz uwagę. Pamiętając nasze postulaty dotyczące wydłużenia procesu 
samej realizacji budżetu obywatelskiego to też jest dobry przykład, bo tak jak 
powiedziałem, ciężar prac fizycznie wykonywanych na obiektach realizowany był 
też w trudnych często warunkach atmosferycznych.  
 
Radna Beata Wierzba – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Widać skutki tego. 
 
Pan Wiesław Galikowski – Zastępca Dyrektora ds. Planowania i Budżetu w 
Dyrekcji Rozbudowy Miasta Gdańska 
Dlatego też to mogło tak wyglądać. Cieszę się z tego i myślę, że wszyscy mamy 
tego świadomość, że dzięki temu, że mamy wydłużony okres realizacyjny na 2 lata 
jesteśmy z pełną świadomością przy planowaniu realizacji tych projektów budżetu 
obywatelskiego i możemy tak zaplanować, żeby nie było takich sytuacji, że 
wykonawca w grudniu realizuje przy takich a nie innych warunkach, bo jesteśmy 
zmuszeni zamknąć budżet w danym roku. To jest też sukces to, że mamy teraz to 
rozciągnięte na 2 lata.    
 
Radna Beata Wierzba – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Adres Czerwony Dwór 20 Przymorze Małe.   
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Mam do pana dyrektora kilka pytań. Niestety mam doświadczenie przy współpracy 
jako mieszkaniec, który zgłasza projekty do budżetu obywatelskiego, a potem ma 
przyjemność je realizować i właśnie od 3 lat z państwem i chciałbym zapytać ile w 
ogóle osób jest zaangażowanych w przygotowanie, obsługę projektów z ramienia 
DRMG jeśli chodzi o budżet obywatelski?  
 
Pan Wiesław Galikowski – Zastępca Dyrektora ds. Planowania i Budżetu w 
Dyrekcji Rozbudowy Miasta Gdańska 
Cała organizacja jest zatrudniona jako wykonująca projekty zarówno inwestycyjne, 
te, które są powierzone, jak i te, które są powiązane z budżetem obywatelskim. 
Nie rozróżniamy szczegółowo zespołu, który tylko i wyłącznie zajmuje się 
budżetem obywatelskim. Dziedzinowo.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Czyli nie jesteśmy w stanie oszacować ile osób się tym zajmuje?  
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Pan Wiesław Galikowski – Zastępca Dyrektora ds. Planowania i Budżetu w 
Dyrekcji Rozbudowy Miasta Gdańska 
Jesteśmy w stanie oszacować. Gdybyśmy przyjęli każdy projekt … 
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Rozumiem, że do tego pytania nie był pan przygotowany i miałbym prośbę, że 
jeżeli uda się to oszacować to proszę taką informację przesłać do komisji. Ile mniej 
więcej osób w etatach jest zaangażowanych w obsługę w sposób zadaniowy jeśli 
chodzi o budżet obywatelski. A kto pełni nadzór w strukturze? To też jest 
tematycznie i nie jest wyodrębnione? 
 
Pan Wiesław Galikowski – Zastępca Dyrektora ds. Planowania i Budżetu w 
Dyrekcji Rozbudowy Miasta Gdańska 
Jeśli chodzi o koordynację budżetu obywatelskiego jest ona w moich rękach, ale na 
każdym etapie przebiegu procesu, który jest procesem inwestycyjnym odpowiada 
dany dyrektor, który jest merytorycznie odpowiedzialny za dany fragment. Tak jak 
za przygotowanie, za zamówienia publiczne, za realizację są odpowiedzialni 
dyrektorzy obszarów.   
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Z doświadczenia wnioskodawcy projektów obywatelskich ja mam do pana takie 
pytanie zasadnicze. Pierwsze z nich dotyczy tego dlaczego na przykład nie łączą 
państwo w jeden przetarg, nie komasują państwo przetargów na przykład na 
wykonanie zieleni, tylko do każdego projektu na każdą dzielnicę wchodzi osobna 
firma np. zdarza się tak, w moim okręgu akurat firmą, która wygrywa teraz 
przetarg jest firma Bonsai i moje pytanie dlaczego nie łączą państwo tego? 
Dlaczego państwo nie komasują przetargów na sprzęty, na place zabaw tworząc 
jednolite zamówienia, które by na pewno obniżały koszty i na pewno byłaby 
możliwość taka, żeby np. jedna firma w ramach zleceń wykonała większe zadania, 
żeby miała np. do zrobienia 10 zieleńców itd. Też pewnie można by dostać trochę 
lepsze ceny w przetargach i może więcej firm by się chciało o jakieś większe 
zlecenie pobić, bo te zlecenia są nieraz malutkie i im mniejsze zlecenie to 
oczywiście wiadomo, że też wyższe są potem koszty. Jeżeli chodzi o łączenie to 
jakby pan był uprzejmy odpowiedzieć. Kolejna też taka sprawa. U państwa w 
instytucji jest tak, że jak ktoś właśnie pracuje nad tym projektem w jednym roku 
przygotowuje przetarg itd., uczestniczy w konsultacjach z wnioskodawcą to już w 
następnym roku on generalnie tym projektem się nie interesuje. Jest jakby taki 
problem, to przechodzi do ZDiZ i też nie ma takiej sytuacji, że np. jak jest osoba, 
która organizowała przetarg … ja miałem taki przykład, były instalowane znaki, np. 
te znaki wszystkie można wyciągnąć, jakby złomiarz zobaczył 20 znaków, że jest do 
wyciągnięcia to by wyciągnął i jest moje duże zdziwienie takie, że osoba, która ten 
projekt zna najlepiej, bo organizowała przetarg, zna firmy, które wygrały ten 
przetarg i potem to przechodzi do innego działu i jest osoba, która kompletnie nie 
ma o tym pojęcia i to wszystko trzeba odtwarzać. Oczywiście tu wnioskodawcy też 
mają swoje zadanie i to na pewno robią, żeby te ich projekty potem jak najlepiej i 
się amortyzowały i były zadbane. Natomiast nie rozumiem tego działania. W ZDiZ 
tak jak pierwszy budżet obywatelski miałem przyjemność współpracować z ZDiZ to 
tam była po pierwsze bardzo dobra wymiana informacji. My mamy też taki 
problem, że mamy np. projekty dwa budżetu obywatelskiego w jednej dzielnicy i 
jako wnioskodawcy chcieliśmy, żeby one szły wspólnie. One dotyczą podobnych 
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rzeczy i gdzieś tam się ze sobą przecinają. Nie było w ogóle takiej możliwości. 
Takie oficjalne pismo z DRMG było, że nie ma takiej możliwości, żeby to połączyć 
chociaż były podobne zakresy, albo niemalże identyczne. Czy jednak po tych 
doświadczeniach z tym, kiedy widzimy ile projektów jest opóźnionych w realizacji, 
ile środków przywracamy czy nie zastanawiają się państwo jednak nad tym, żeby z 
powrotem wrócić może w tych mniejszych inwestycjach do Gdańskiego Zarządu 
Dróg i Zieleni? Czy to w ogóle państwu chodzi po głowie? Czy państwo uważają, że 
taki system wdrożenia też w te mniejsze inwestycje tyle musi potrwać.  
 

Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska  
Odpowiem na pytanie związane z organizacją. Cały dział związany z 
modernizacjami i remontami został przeniesiony do, a nie mówię o małych 
remontach, do Dyrekcji Rozbudowy Miasta Gdańska. W nowej strukturze i w też w 
zmienionym statucie wszystkimi zadaniami inwestycyjno – modernizacyjnymi 
zajmuje się obecnie Dyrekcja Rozbudowy Miasta Gdańska. Więc, żeby dokonać 
zmian związanych z powróceniem tego zakresu do Zarządu Dróg i Zieleni to 
musiałoby odbyć się znowuż reorganizacja, przeniesienie tych służb inwestycyjno – 
modernizacyjnych. W tej chwili Dyrekcja Rozbudowa Miasta Gdańska jest 
inżynierem kontraktu wszystkich inwestycji w mieście. Żadna inna jednostka nie 
realizuje. Takie było przesłanie dotyczące już docelowego działania DRMG.    
 

Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Czy pani Skarbnik zauważyła, że np. przy dużych kontraktach tak jak DRMG kiedyś 
realizowało nadal radzi sobie dobrze. Nie mamy jakby takich problemów, natomiast 
przy tych mniejszych projektach widać, że to, oczywiście pan dyrektor mówi, że 
rynek się zmienia itd. Oczywiście, niestety z przykrością widzimy, że te przetargi 
ostatnio się nie stają nawet oferenci. Zresztą druga połowa roku to dla nich też 
jest … mają już najczęściej portfel zleceń zakontraktowanych i szczególnie te 
toalety i czy na Stogach czy w Jelitkowie, bo kolejny sezon niestety. Chodzi o to, 
że przy małych inwestycjach to nie do końca się to przekłada. Zastanawia mnie 
dlaczego nie są łączone, bo jeżeli mamy do zakupienia 500 drzew…  
   

Pan Wiesław Galikowski – Zastępca Dyrektora ds. Planowania i Budżetu w 
Dyrekcji Rozbudowy Miasta Gdańska 
Od razu odpowiem panu radnemu. Sama inwestycja to jest taki sam proces 
zarówno czy robimy duże postępowanie, duże inwestycje typu most i tak samo jak 
robimy małą inwestycję typu plac zabaw. Wymaga takiego samego zaangażowania 
pracowników, bo wymagane są takie same dokumenty… 
 

Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Na plac zabaw nie.  
 
Pan Wiesław Galikowski – Zastępca Dyrektora ds. Planowania i Budżetu w 
Dyrekcji Rozbudowy Miasta Gdańska 
Zależy w jakiem rejonie miasta by pan ten plac zabaw realizował, to wymagane są 
takie same dokumenty i zaangażowanie pracowników jest takie same jeśli chodzi o 
proces inwestycyjny. W związku z tym gdybyśmy teraz jako DRMG, a realizuje około 
400 projektów inwestycyjnych w tej chwili, mieli wyłączyć pracowników, żeby tak 
jak pan radny mówi, żeby zajmować się tylko tymi projektami to nie jestem w 
stanie fizycznie zarządzać zasobami, które miałyby być realizowane w ramach 
inwestycji, które na bieżąco dostajemy z planem i na bieżąco w danym roku. W 
związku z tym musimy zarządzać w ten sposób i traktujemy budżet obywatelski 
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oczywiście priorytetowo, zgodnie z przyjętymi tutaj standardami, ale też jako 
proces inwestycyjny tak samo wyglądający jak każdy inny. Nawiązują jeszcze do 
pana pytania dotyczącego łączenia przetargów. Łączymy przetargi, tylko też proszę 
zwrócić uwagę nie zawsze jest to możliwe ze względu na czas i zakres jaki jest w 
ramach realizacji. Żeby połączyć przetargi tak jak pan mówi dotyczące zieleni 
oczywiście można by było to zrealizować i też tak będziemy robić i robimy, tylko, 
że same projekty nie są jakby zakańczane w tym samym czasie i teraz, gdybyśmy 
mieli czekać kolejne pół roku na wykonanie i łączenie tego przetargu to też może 
spowodować zniechęcenie też wnioskodawców dlaczego mamy gotowy projekt 
techniczny przygotowany, a czekamy z postępowaniem przetargowym na 
realizację. To też dotyczy samego procesu inwestycyjnego. My byśmy mieli lukę w 
tym procesie i musimy ciągną tak i tak, żeby ciągłość zachować w procesie 
inwestycyjnym i nie robić sobie przerw w tym procesie. To też jest jakby z punktu 
widzenia zarządczego nad organizacją. To jest bardzo skomplikowane.  
 
Pani Ewelina Latoszewska – Kierownik Działu Utrzymania Zieleni w Gdańskim 
Zarządzie Dróg i Zieleni 
Tu też dochodzą zadania Rad Dzielnic i to jest jakby kolejny temat.  
 
Pan Wiesław Galikowski – Zastępca Dyrektora ds. Planowania i Budżetu w 
Dyrekcji Rozbudowy Miasta Gdańska 
Łączymy wiele aspektów związanych z chociażby z tym co pani powiedziała, Rady 
Dzielnicy też są elementem procesu inwestycyjnego tak samo jak budżet 
obywatelski, tak samo jak każde inne zadanie inwestycyjne w DRMG, a jeszcze 
dokończę w kontekście to co pani Skarbik powiedziała. DRMG przejęło pracowników 
ZDiZ-tu, którzy zajmowali się w ZDiZ procesem inwestycyjnym. Ci pracownicy 
realizują teraz te same zadania i przeszli do DRMG. ZDiZ zajmuje się na dzień 
dzisiejszy tematem utrzymaniowym, nie inwestycyjnym.  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska  
Każde zadanie inwestycyjne po zakończeniu procesu inwestycyjnego przechodzi do 
użytkownika, do eksploatatora. Czyli jeżeli budujemy przedszkole modułowe 
przechodzi pod zarząd dyrektora przedszkola, bo on zarządza tym obiektem. Tak 
samo jeżeli chodzi o wszystkie inne inwestycje, które są realizowane przez DRMG. 
One przechodzą potem do konkretnych użytkowników konkretnymi dowodami, 
które są w obrocie, czy to są dowody PT czy OT to w zależności od charakteru.    
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Jeszcze ostatni element tego systemu, na który też chciałbym państwu zwrócić 
uwagę to są kwestie projektowania i wyboru projektantów do poszczególnych 
zadań. Czy DRMG nie zastanawiało się nad tym, żeby mieć swój własny zespół 
projektowy, który mógłby bezprzetargowo jako usługi własne realizować te 
projekty dlatego, że przyznam szczerze, że jeżeli mam na przykład projekt 
budżetu obywatelskiego Nowy Pachołek 2.0 dwa lata temu opracowany za około 
100 tys. zł, który jest wierną kopią tak naprawdę wcześniejszego projektu 
zagospodarowania Stawu Miejskiego w Oliwie opracowanego w ramach bieżącej 
pracy przez Biuro Rozwoju Miasta Gdańska to się zastanawiam, ponieważ 
koncepcyjnie jest to identyczna rzecz przeniesiona. Można sobie nawet zobaczyć w 
ramach strefy buforowej. Czy opłaca się jednak nie zastosować tzw. in home tych 
usług. Bardzo dużo pieniędzy idzie na projekty, na dokumentację i to przy tej skali 
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tych projektów, a państwo mniej więcej wiedzą jaką skalę mają projektów, jaką 
mają strukturę, czy nie taniej by było zatrudnić swoich projektantów, którzy by na 
bieżąco wykonywali te prace i nie musielibyśmy ich zlecać na zewnątrz.  
 
Pan Wiesław Galikowski – Zastępca Dyrektora ds. Planowania i Budżetu w 
Dyrekcji Rozbudowy Miasta Gdańska 
Nie wiem. Taka analiza nie była chyba przeprowadzona, żeby właśnie zatrudnić 
swoich projektantów. Patrząc na rynek projektanci raczej by nie chcieli być 
zatrudnieni  w jednostce organizacyjnej miasta wiedząc, że na rynku mogą sobie 
zarobić dużo większe wynagrodzenie, bo rynek jest chłonny nadal jeśli chodzi o 
projekty. Pytanie czy taką analizę trzeba by było zrobić.   
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Ci projektanci potem idą do wszystkich naszych instytucji od GZDiZ, do państwa 
itd. i oni i tak urzędnicy wykonują za nich gro pracy. Nawet bym powiedział, że 80-
90% teraz, a ich rola sprowadza się do uzyskania uzgodnień konserwatorskich, 
zaniesienia gdzieś tam dokumentów, spotkania z wnioskodawcą, gdzie 
wnioskodawca też najczęściej ma jakąś wizję sprezyzowaną i się okazuje, że dłużej 
się pracuje z zewnętrznym projektantem niż z projektantem, który byłby z 
wewnątrz, bo też miałby dostęp do tego jakie są plany, co obok się buduje itd. Ci 
zewnętrzni projektanci tego w ogóle nie czują. Potem się np. okazuje, że 
przygotowują projekt i brakuje jakiejś lampy. Nie patrzą na to komplementarnie. 
Pytanie czy państwo mogliby jednak przeanalizować ten problem, czy on byłby, czy 
po prostu nie wyszłoby efektywniej. Że jest taki rynek pracy, to wszystko 
rozumiem.  
 
Pan Wiesław Galikowski – Zastępca Dyrektora ds. Planowania i Budżetu w 
Dyrekcji Rozbudowy Miasta Gdańska 
Przyjmuję to do wiadomości jak najbardziej, ale jeszcze chciałbym się cofnąć o 
krok, bo pan radny zadał jeszcze pytanie dotyczące przypisania projektów do osób i 
na to jeszcze nie zdążyłem odpowiedzieć. Chciałbym powiedzieć jedną kwestię. 
Nie jest to możliwe z punktu widzenia organizacyjnego z tego względu, że budżet 
obywatelski też rodzi swój czas kiedy wchodzi do nas do realizacji i nie jesteśmy w 
stanie teraz wyczekiwać z budżetem obywatelskim czy dany wniosek wygra, 
wejdzie do realizacji i czekać ma ten pracownik czy on będzie miał operować na 
tym wniosku  czy nie. My musimy dawać mu do realizacji kolejne projekty, które są 
w ramach normalnego, przyjętego budżetu. W związku z tym często trudno 
przypisywać takiemu pracownikowi już powiązane jakby projekty wcześniejsze. 
Oczywiście staramy się, ale nie zawsze to jest możliwe, ale na pewno to co pan 
radny powiedział w tym kierunku dążymy, żeby też te projekty, które były 
wcześniej i kontynuowane są, żeby też te osoby miały, które to udzielały. 
Oczywiście nie zawsze to się udaje, ale staramy się.  
 

Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Dziękuję. 
 

Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
Chciałam zapytać czy te 14 zadań, które przeszły z roku 2016 na ten to wszystkie 
małe inwestycje czy jakieś większe również i ile łącznie realizowanych było 
inwestycji?     
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Pan Wiesław Galikowski – Zastępca Dyrektora ds. Planowania i Budżetu w 
Dyrekcji Rozbudowy Miasta Gdańska 
Nie mam tego zestawienia. Cofając się to na pewno to było mniej niż w tym roku. 
Chyba 44 były przez DRMG.  
 

Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
W tym roku 63 a 14 jeszcze przeszło.  
 

Pan Wiesław Galikowski – Zastępca Dyrektora ds. Planowania i Budżetu w 
Dyrekcji Rozbudowy Miasta Gdańska 
Tak. A jakie były to dokończenie sieci głównych tras rowerowych, Zielony Staw, 
trzy tereny rekreacyjne, tereny rekreacyjne dla dzielnicy Piecki Migowo, te które 
zostały już zakończone to jest to boisko na Chełmie, to było współfinansowane, 
siłownia pod chmurką na Wroniej Górce, street workout instalacja do ćwiczeń z 
własną masą ciała, plac zabaw na Magellana, Dolny Wrzeszcz – sportowa historia 
zobowiązuje, na Niedźwiedzim Szlaku, place zabaw i zielone skwery Oliwy, na 
Żeromskiego, Kanapariusza remont boiska, stworzenie części rekreacyjno – 
sportowej z siłownią na świeżym powietrzu na Pomorskiej i ta toaleta na Stogach, o 
której już wspomniałem.      
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji  
Rozumiem, że radni mogą dostać to zestawienie jeżeli chodzi o 2016 i 2017 rok?  
 

Pan Wiesław Galikowski – Zastępca Dyrektora ds. Planowania i Budżetu w 
Dyrekcji Rozbudowy Miasta Gdańska 
Jak najbardziej. Przekażę.  
 

Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
Jak to wygląda i czy przyszły zarządca tego terenu ma coś do powiedzenia w 
kwestii objęcia nadzoru nad tym terenem, powstaje jakaś inwestycja…  
 

Pan Wiesław Galikowski – Zastępca Dyrektora ds. Planowania i Budżetu w 
Dyrekcji Rozbudowy Miasta Gdańska 
Na etapie projektowania, na etapie uzgodnień zarządca współdecyduje o tym jak 
ten teren, to co ma być wykonane jest opiniowane. Za każdym razem jest opinia 
przyszłego zarządcy. 
 

Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
Może odmówić? Może nie wyrazić zgody i wtedy nie jest to realizowane? Jak to 
wygląda?  
 
Pan Wiesław Galikowski – Zastępca Dyrektora ds. Planowania i Budżetu w 
Dyrekcji Rozbudowy Miasta Gdańska 
Czegoś takiego nie ma jak odmowa. Są tylko uwagi, które muszą być uwzględnione 
do tego. Uwagi, które uwzględniamy na etapie później już realizacji.  
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji  
Na etapie oceny projektu też.  
 

Pan Wiesław Galikowski – Zastępca Dyrektora ds. Planowania i Budżetu w 
Dyrekcji Rozbudowy Miasta Gdańska 
Już wcześniej na etapie oceny projektu. Celna uwaga pana przewodniczącego. W 
tej chwili przygotowujemy się do budżetu obywatelskiego 2018, kiedy opiniujemy 
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wnioski te opinie też są przygotowywane przez jednostki, które później 
potencjalnie będą zarządzać tym terenem.   
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji  
Państwo radni nie mają więcej pytań. Bardzo proszę panie przewodniczący. 
 

Pan Andrzej Witkiewicz – Przewodniczący Zarządu Rady Dzielnicy Strzyża 
To skoro jest w Gdańsku tak dobrze to czemu na Strzyży tak źle? Mamy odpowiedź 
w sprawie wniosku, którego jestem wnioskodawcą na Strzyży. Wniosek, który 
przeszedł na 2017 rok. Projekt ma być zakończony w listopadzie tego roku, a więc 
14 miesięcy po wygraniu budżetu. Czy to jest właściwy czas, który powinno się 
projektować zieleniec za 190 tys. w tym rejonie? Następna rzecz z Zespołem 
konsultacyjnym czy z Urzędem wszystko na etapie przygotowywania wniosku szło 
bardzo fajnie. Wraz z koleżanką przygotowaliśmy wniosek na rozbudowę siłowni na 
VII Dworze. Tutaj w Urzędzie wystarczyło mailowe przesłanie pełnomocnictwa, że 
mogę coś w tej sprawie powiedzieć jak koleżanki nie ma, bo pracuje i ona 
firmowała to nazwiskiem swoim, natomiast w Dyrekcji dowiadujemy się, że 
potrzebne jest pełnomocnictwo notarialne do tego celu, żebym mógł nieraz 
koleżankę zastąpić, chociaż na spotkaniach koordynacyjnych jak idziemy razem 
wielokrotnie koleżanka osobiście mówiła, że udziela mi tego pełnomocnictwa, więc 
czy to nie jest przesada biurokratyczna? Kolejne pytanie jeżeli ten projekt był 
dokładnie opisany, posiadał konkretną ilość urządzeń sprecyzowanych jakich, w 
dodatku miał jeszcze ofertę podłożoną pod ten projekt firmy, która realizowała 
pierwszą część siłowni na przedłużeniu ulicy Kiepury i ta firma złożyła ofertę, że za 
70 tys. jest w stanie zrobić te urządzenia łącznie z wyrównaniem terenu, 
przygotowaniem nawierzchni i projektem, a Biuro ze swojej wspaniałości było 
łaskawe rozbić ten projekt, nie zrobić tak jak się robi w wielu dużych inwestycjach, 
czyli zaprojektuj i wybuduj, czyli zafundowała nam osobny projekt, wcześniej było 
mówione, a teraz stwierdziło, że Dyrekcja nie ma pieniędzy, przynajmniej tak 
zostało to określone pracownika, który się tym zajmuje, że nie ma pieniędzy na 
wszystkie te urządzenia i w związku z tym my jako wnioskodawcy mamy stwierdzić 
jakich urządzeń nie chcemy. Czy tak to powinno wyglądać? Jeżeli przeszło 
weryfikację na etapie wstępnym i wszystkie urządzenia były wylicytowane to 
zadaniem Dyrekcji wydaje mi się wykonanie w całości tego zakresu.  
 

Pan Wiesław Galikowski – Zastępca Dyrektora ds. Planowania i Budżetu w 
Dyrekcji Rozbudowy Miasta Gdańska 
Odniosę się może do pierwszego pytania dotyczącego Strzyży i tu muszę 
sprostować, bo realizacja tego projektu ma nastąpić do sierpnia tego roku, a nie 
wiem skąd ma pan informacje inne.   
    
Pan Andrzej Witkiewicz – Przewodniczący Zarządu Rady Dzielnicy Strzyża 
Takie informacje dostałem. 
 
Pan Wiesław Galikowski – Zastępca Dyrektora ds. Planowania i Budżetu w 
Dyrekcji Rozbudowy Miasta Gdańska 
Do sierpnia tego roku ma być dokumentacja projektowa wykonana. To jest 
pierwsza informacja. Jeśli chodzi o drugi punkt dotyczący pełnomocnictwa to nie 
potrafię się do tego odnieść. Pierwszy raz słyszę, żeby takie były żądania. Mogę to 
zweryfikować. Nie potrafię się odnieść. A jeśli chodzi o sam zakres, trzecie pana 
pytanie dotyczące ustalenia zakresu to nie do końca zrozumiałem pana pytanie. 
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Chciałbym prosić o sprecyzowanie, czy chodzi o to, że oferta, która została przez 
wykonawcę złożona była wyższa niż…    
 
Pan Andrzej Witkiewicz – Przewodniczący Zarządu Rady Dzielnicy Strzyża 
Nie. Złożyliśmy wniosek, a we wniosku było dokładnie wylicytowane jakie 
urządzenia z wyrównaniem terenu itd. i w tej ofercie, którą złożyliśmy do wniosku, 
żeby była jakaś podstawa na wycenę tej kwoty od firmy, która realizowała 
istniejącą część siłowni było napisane, że to jest kompleksowo za wszystko 70 tys. 
Natomiast Dyrekcja rozbiła to w realizacji na wykonanie projektu, który kosztował 
8 tys. W związku z tym mamy 62 tys. Natomiast według kosztorysu inwestorskiego, 
który skądś został wzięty ma to kosztować osiemdziesiąt kilka tysięcy, więc mamy 
niedobór dwudziestu kilku tysięcy i mieliśmy maila takiego, że z którego z urządzeń 
chcemy zrezygnować jeżeli to wszystko było wcześniej zaopiniowane, wcześniej 
było przez was zaakceptowane, to dlaczego teraz mamy z czegoś rezygnować? Na 
jakiej podstawie?   
 
Pan Wiesław Galikowski – Zastępca Dyrektora ds. Planowania i Budżetu w 
Dyrekcji Rozbudowy Miasta Gdańska 
Obliguje nas do tego prawo, że musimy mieć wszystkie uzgodnienia i do tego jeśli 
chodzi o pozwolenie na budowę musimy wykonać dokumentację projektową. W 
związku z tym takowa została pewnie wykonana i dlatego kosztorys inwestorski za 
każdym razem z wnioskodawcą jest później omawiany i jeśli wybiega poza budżet 
przydzielony do budżetu obywatelskiego musimy uzgadniać to z wnioskodawcą i 
stąd też takie pytanie było zadane do państwa, do pana jako wnioskodawcy jaki 
zakres może być realizowany. Nie decydujemy się ze względu na konkretną wartość 
budżetu obywatelskiego.   
 
Pan Andrzej Witkiewicz – Przewodniczący Zarządu Rady Dzielnicy Strzyża 
Abstrahując od tego. Pozwolenie wydaje mi się, że tam nie było wymagane.  
 
Pan Wiesław Galikowski – Zastępca Dyrektora ds. Planowania i Budżetu w 
Dyrekcji Rozbudowy Miasta Gdańska 
Jeżeli nie pozwolenie to zgłoszenie.  
 
Pan Andrzej Witkiewicz – Przewodniczący Zarządu Rady Dzielnicy Strzyża 
Kolej metropolitalna największa inwestycja była realizowana na takiej samej 
zasadzie czyli zaprojektuj i wybuduj. Wiec dlatego pytam dlaczego nie mogło iść na 
takiej samej zasadzie zlecony projekt łącznie z wykonaniem jakiejś firmie. Czy 
jakieś przeciwwskazania co do tego są? Większe zlecenie jak słyszeliśmy wcześniej 
jak pan mówił zawsze będzie bardziej atrakcyjne, bo po niższej cenie to uzyskamy 
i jeszcze mieliście ofertę jednej z firm, która dalej tą ofertę podtrzymuje. Ta 
oferta była do końca 2017 roku napisana i nie korzystacie z tego tylko potem 
każecie rezygnować z czegoś wnioskodawcy. Uważam, że absolutnie nie będziemy z 
niczego rezygnować. 
 
Pan Wiesław Galikowski – Zastępca Dyrektora ds. Planowania i Budżetu w 
Dyrekcji Rozbudowy Miasta Gdańska 
Proszę pana obliguje nas prawo zamówień publicznych i nie możemy sobie 
zamawiać u wskazanych przez wnioskodawców firmy wykonywania danego zakresu, 
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więc w związku z tym takiej możliwości nie ma i my korzystamy normalnie z 
przetargów i oferenci składają swoje oferty do zakresu, który został przygotowany.  
 
Pan Andrzej Witkiewicz – Przewodniczący Zarządu Rady Dzielnicy Strzyża 
Oczywiście panie dyrektorze. Jakby pan przygotował zakres zaprojektuj i wybuduj i 
znalazłaby się firma, która by to zrobiła za 50 tysięcy to błogosławmy im, byle 
zrobiła dobrze, natomiast chodzi mi o to dlaczego pan tego w ogóle nie spróbował? 
Tylko rozbija pan na malutkie klocki, które w momencie, kiedy się taką siłownię 
robi bez pozwolenia na budowę czyli na zgłoszenie po co to komu jest potrzebne, 
żeby mnożyć koszty?      
 
Pan Wiesław Galikowski – Zastępca Dyrektora ds. Planowania i Budżetu w 
Dyrekcji Rozbudowy Miasta Gdańska 
Nie znam tego przypadku, ale widocznie były obiektywne ku temu przesłanki, żeby 
w pierwszej kolejności wykonać dokumentację. Może były jakieś powody, które 
spowodowały to. Możemy to sprawdzić tylko proszę powiedzieć jaki to jest projekt. 
 
Pan Andrzej Witkiewicz – Przewodniczący Zarządu Rady Dzielnicy Strzyża 
To jest projekt budowy siłowni przy wejściu do TPK na przedłużeniu ulicy Kiepury. 
To jest z budżetu VII Dworu, w którym w dodatku zostało ponad 20 tys. 
niewykorzystanych przez nikogo, bo nie było tam wniosków. I to pytanie o to 
pełnomocnictwo czy jest wymagane notarialne i na podstawie jakiego przepisu.   
 
Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
Tylko taki komentarz, że dziwi, że to w takiej sprawie nie innowacyjnej, nie 
pilotażowej, tylko wydawałoby się jednej z wielu jakim jest siłownia są takie 
przeszkody. Również nie znam wniosku, ale dziwi mnie, że akurat przy tego typu 
projekcie. Jednym z wielu, powielanym, bardzo często powielanym. Dziękuję, 
tylko tyle.   
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji  
Dziękuję. Inne jednostki. 
 
Pani Ewelina Latoszewska – Kierownik Działu Utrzymania Zieleni w Gdańskim 
Zarządzie Dróg i Zieleni 
Będę dzisiaj mówiła o projektach, które realizuje Dział Utrzymania Zieleni oraz 
Dział Utrzymania Dróg. W sumie realizujemy 15 projektów w tym roku o łącznej 
wartości 473 tys. zł. Z tych zadań 11 projektów dotyczy zadań drogowych, przejścia 
dostępne dla wszystkich i pozostałe drogowe. 3 zadania zostały już zrealizowane, 
m. in. możliwość zawracania na Al. Havla, wyznaczenie, wymalowanie miejsc 
parkingowych przy ul. Nowogródzkiej, próg zwalniający przy ul. Stalowej 3, 7 zdań, 
które dotyczą przejść dostępnych dla wszystkich. Zostaną zrealizowane do końca 
sierpnia tego roku. Jedno z zadań, takie największe kwotowo rondo na 
skrzyżowaniu ul. Wodnika i Jednorożca, gdzie planowane wydatki są na poziomie 
230 tys. zł. Czekamy na otwarcie ofert. Termin realizacji do 30 września. 
Natomiast wśród tych 15 projektów 4 zadania dotyczą projektów zielonych 
realizowanych w Dziale Utrzymania Zieleni. One dotyczą wykonania nasadzeń i 
doposażenia terenów w ławki. Jeżeli chodzi o ławki to jesteśmy po przetargu. W 
wyniku tego przetargu dla dwóch zadań będziemy ustawiać 13 ławek i te ławki 
pojawią się w sierpniu. Natomiast jeżeli chodzi o tematy związane z nasadzeniami 
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to niestety nasze podejście, które próbowaliśmy na wiosnę nie udało się. Nie 
wpłynęła żadna oferta. Nie było w ogóle zainteresowania podjęciem takiej usługi. 
W czerwcu robimy kolejne postępowanie. Ono już jest w Dziale Zamówień 
Publicznych i planujemy zakończyć te nasadzenia w październiku tego roku. 
Oczywiście te nasadzenia są wykonywane w oparciu o projekty, które robimy w 
dziale przy okazji naszych innych zadań i one mają akceptację wnioskodawców. 
Także nasadzenia jesienią i chciałam dodać, bo nie wiem, czy była o tym mowa, w 
ubiegłym roku wpłynęło do budżetu 335 wniosków. Z tego 131 wniosków było 
opiniowanych w Gdańskim Zarządzie Dróg i Zieleni. W tych 131 wnioskach 60 
wniosków dotyczyło tematów zielonych. Także sporo tego i z dużym wysiłkiem to 
realizujemy, ale realizujemy. Także jeżeli macie państwo pytania to proszę.  
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji  
Jaka była zaprognozowana kwota na te nasadzenia, że nikt się nie znalazł? To 
jakieś małe zlecenie?  
 

Pani Ewelina Latoszewska – Kierownik Działu Utrzymania Zieleni w Gdańskim 
Zarządzie Dróg i Zieleni 
Skomasowaliśmy te tematy zielone i dostawę w jedno zamówienie. Natomiast nie 
były dostępne na rynku rośliny, które odpowiadałyby naszym wymaganiom.  
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji  
Jest pani w stanie powiedzieć jaka to była kwota?  
 

Pani Ewelina Latoszewska – Kierownik Działu Utrzymania Zieleni w Gdańskim 
Zarządzie Dróg i Zieleni 
To była kwota ok 59 tys. zł.   
  

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji  
Na ile zadań?   
 

Pani Ewelina Latoszewska – Kierownik Działu Utrzymania Zieleni w Gdańskim 
Zarządzie Dróg i Zieleni 
Na dwa zadania.   
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji  
I dwa jeżeli chodzi o ławki?   
 

Pani Ewelina Latoszewska – Kierownik Działu Utrzymania Zieleni w Gdańskim 
Zarządzie Dróg i Zieleni 
Jeżeli chodzi o ławki to my jakby dopięliśmy to zamówienie do ogólnego planu 
zamówienia na ławki.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji  
Czyli do ogólnego budżetu, który macie w GZDiZ?    
 

Pani Ewelina Latoszewska – Kierownik Działu Utrzymania Zieleni w Gdańskim 
Zarządzie Dróg i Zieleni 
Dokładnie tak.  
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji  
Dziękuję. Czy jakieś pytania do GZDiZ? Nie widzę.  
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Pani Bożena Kaszewska – Kierownik Działu Przygotowania Modernizacji i 
Remontów w Gdańskim Zarządzie Nieruchomości Komunalnych  
W ramach budżetów obywatelskich realizujemy 3 zadania. 2 zadania to budowa 
punktu gromadzenia odpadów. Jeden na terenie Reja 30-32, a druga na Siedlcach 
przy budynku Wieniawskiego 13. Jeżeli chodzi o ten pierwszy temat to zostało 
uzgodnione z zarządcą wspólnot mieszkaniowych wielkości punktu gromadzenia 
odpadów, ustalone wszystkie wielkości i jest zawarta umowa z projektantem na 
opracowanie dokumentacji projektowej. Nie przewidujemy ty żadnych problemów. 
Punkt jest z bardzo dogodnym dojazdem przewidziany. Ul. Reja 30-32 Młyniska. Ta 
dokumentacja będzie przekazana w okolicach 14 sierpnia i przewidujemy realizację 
po zgłoszeniu robót z terminem najpóźniej do 30 października. Jeżeli chodzi o 
budowę punktu gromadzenia odpadów na rzecz wspólnot mieszkaniowych w rejonie 
Wieniawskiego 13 to jesteśmy na etapie jeszcze uzgadniania ze wspólnotą 
mieszkaniową, ponieważ te punkty, które zostały wskazane nam przez wspólnoty 
mieszkaniowe nie spełniały żadnych wymogów dotyczących przepisów prawa, nie 
można było ich zorganizować, ponieważ nie były zachowane normatywne 
odległości, albo znajdowaliśmy się w pasie drogowym, albo musielibyśmy wejść już 
na teren spółdzielni mieszkaniowej. W związku z tym zaproponowaliśmy dwie 
lokalizacje i jedna z tych lokalizacji już wiemy, że została odrzucona przez 
wspólnoty mieszkaniowe, ponieważ ona miała się znajdować z takim skwerkiem 
urządzonej zieleni, mimo, że mielibyśmy odbudować ten skwerek zieleni, ale na to 
wspólnoty się nie zgodziły, więc pozostała już ostatnia lokalizacja. Myślę, że ta 
lokalizacja jako zasadna zostanie przyjęta przez wspólnoty mieszkaniowe. Jest dla 
niej opracowana koncepcja dla przedłożenia dla wspólnot mieszkaniowych i też 
jeżeli tylko zostanie przyjęta to projekt będzie w połowie sierpnia i również wtedy 
budowa tego punktu gromadzenia odpadów to jest koniec października 
przewidujemy. Jest jeszcze trzecie zadanie.  
 

Pani Małgorzata Góra – Inspektor w Gdańskim Zarządzie Nieruchomości 
Komunalnych (zespół ds. podwórek) 
Zadanie bardzo sympatyczne pn. Ptasi Raj. Jestem w zespole ds. podwórek w 
GZNK, która właśnie w zlocie budżetu obywatelskiego dostaje m. in. takie ciekawe 
rzeczy w związku z terenami, którymi się zajmujemy. Wniosek jest bardzo ciekawy, 
natomiast wszelkich starań dokładając nie mogę znaleźć wykonawcy na ten pomysł. 
To jest koncepcja zorganizowania między dwoma blokami i lokalami usługowymi z 
monopolem między innymi, na ul. Zakopiańskiej projektu Ptasi Raj ze ścieżką 
edukacyjną dla dzieci z umieszczeniem tam zwierząt typu nietoperze i jeże plus 
posadzenie roślin.      
 

Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Prawdziwych zwierząt?   
 
Pani Małgorzata Góra – Inspektor w Gdańskim Zarządzie Nieruchomości 
Komunalnych (zespół ds. podwórek) 
Oczywiście. Pani nawet zaproponowała rozmowę z Ogrodem Zoologicznym. Nie 
wiem tylko kto miałby tych zwierzaków pilnować potem.  
 
Radna Teresa Wasilewska – członek Komisji 
Czyja to jest propozycja?   
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Pani Małgorzata Góra – Inspektor w Gdańskim Zarządzie Nieruchomości 
Komunalnych (zespół ds. podwórek) 
Lokatorki. Pani jest emerytowanym biologiem. Są tam nasadzenia roślin, które 
moim zdaniem w ogóle do miasta nie powinny być dopuszczone. To są rośliny, które 
powodują namnażanie meszek. Tam pani ułożyła taki ciąg pokarmowy.  
 

Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Ta pani wybierała sama rośliny?  
 

Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Oczywiście. Pani nam namalowała wszystko na kartce.  
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji  
Kto opiniował ten projekt?  
 

Pani Małgorzata Góra – Inspektor w Gdańskim Zarządzie Nieruchomości 
Komunalnych (zespół ds. podwórek) 
Nie wiem. Dostałam to w wersji takiej.  
 

Pani Ewelina Latoszewska – Kierownik Działu Utrzymania Zieleni w Gdańskim 
Zarządzie Dróg i Zieleni 
Ten wniosek przechodził opinię w GZNK dlatego trafił do państwa, bo pierwotnie 
trafił do GZDiZ. Jest to teren mieszkaniowy.  
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji  
Prosimy do wiadomości komisji nazwisko urzędnika, który opiniował ten projekt. 
 

Pani Małgorzata Góra – Inspektor w Gdańskim Zarządzie Nieruchomości 
Komunalnych (zespół ds. podwórek) 
Dobrze.  
 

Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Kwestia nieruchomości tego budżetu obywatelskiego w Oliwie Zielony Skwer Oliwy 
czy GZNK przekazał już do GZDiZ te nieruchomości, które wtedy się nie udało 
zrealizować czyli na Drzymały… Nie przekazał jeszcze? 
 

Pani Barbara Frydrych – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Kultury  
Jeszcze jest zadanie w Biurze Kultury. Jest to zadanie pn. kino pod chmurką dla 
małego i dużego i dotyczy dzielnicy Jasień i polega na organizacji 10 projekcji 
przeznaczonych dla różnych grup wiekowych w różnych lokalizacjach. 
Harmonogram zadania został już ustalony. Również zostały wyodrębniona 
organizacja, która zrealizuje to zadanie, organizacja pozarządowa. Środki zostały 
zapewnione także zadanie będzie realizowane.  
 

Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Z którego to jest roku?   
 

Pani Barbara Frydrych – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Kultury  
2017 z bieżącego.  
 
Pani Izabela Chorzelska – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
Jeszcze jedno zdanie z WRS-u. 1740 zł wartość zadania Dolny Wrzeszcz, kurs 
samoobrony dla kobiet, umowa podpisana, zadanie w realizacji. Ten oferent, który 
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chciał, przystąpił. Myśmy w trybie uproszczonym bez konkursu, bo trudno było na 
tą kwotę robić konkurs, zawarliśmy umowę i zadanie jest realizowane.  
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji  
Dziękuję. Przypominam, że w październiku mamy kolejne spotkanie dotyczące 
budżetu obywatelskiego. Jeszcze jedna rzecz dotycząca naszej poprzedniej 
Komisji. Wpłynęła autopoprawka dotycząca Gdańskiego Centrum Usług Wspólnych.  
 

Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Mówiliśmy tydzień temu na Komisji łączonej, ale też wspomniałam państwu, że 
dyrektor Hinc, dyrektor Liceum Ogólnokształcącego złożył wniosek o przeniesienie 
na 1 styczeń i również dwóch dyrektorów poradni psychologiczno – pedagogicznej 
nr 1 i nr 5, również panie dyrektorki złożyły wnioski o przesunięcie na 1 styczeń 
2018 roku i przesuwamy. Obsługa, która miała być tych jednostek od miesiąca lipca 
przechodzi od stycznia oprócz 5 jednostek: Zespół Szkół Ogólnokształcących nr 1 i 
Nr 5 przejdą do GCUW od 1 lipca, ponieważ już są obsługiwane te jednostki przez 
pracowników wydelegowanych do pracy w tych szkołach, ponieważ już nie ma 
głównych księgowych. Poradnia Psychologiczno – Pedagogiczna, pani, która jest na 
emeryturze prowadziła księgowość i już nie chce dłużej pracować z uwagi na 
problemy z VAT-em. Nie jest w stanie ciągnąć dalej księgowości z tym związanej. 
Centrum Hewelianum było przewidziane od 1 lipca i przechodzi od 1 lipca i Szkoła 
Podstawowa nr 14. Ona jest już obsługiwana przez Centrum, ale pani dyrektor 
wyraziła chęć przekazania kadr. I tylko te 5 jednostek przechodzi od 1 lipca. To 
jest w załączniku nr 1 do autopoprawki.    
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji  
My już opiniowaliśmy ten projekt uchwały, także to tylko informacyjnie czego 
dotyczy autopoprawka. 
 

PUNKT – 9 
 

Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 
 

 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji  
Jeżeli chodzi o korespondencję to wpłynęła uchwała Składu Orzekającego RIO w 
Gdańsku z dnia 12 czerwca 2017 r., która opiniuje pozytywnie wniosek Komisji 
Rewizyjnej RMG o udzielenie absolutorium Prezydentowi Miasta Gdańska za rok 
2016. Natomiast jeszcze jedna rzecz, chciałem zaproponować przeniesienie 
terminu komisji dotyczącej spółek z 3 lipca na 5 lipca na prośbę pani dyrektor 
Bierut. Wszyscy członkowie komisji się zgodzili, także w kolejną środę o godz. 
16:00 w sali 208 posiedzenie Komisji.    
 

Wobec braku dalszych spraw związanych z tym punktem Przewodniczący zamknął 
posiedzenie Komisji. 
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